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PROTOKÓŁ  Nr 12/12 

z wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 

Komisji  ds Promocji Gminy, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych, 

Komisji Rewizyjnej, 

z dnia 13 grudnia 2012 roku 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Wietoszko Wiesława, Przewodniczący Komisji 

2. Derehajło Teresa,  członek komisji 

3. Jakubowski Karol, członek komisji 

4. Zienczuk Leszek, członek komisji 

5. Rzepniewski Paweł,  członek komisji 

6. Członkowie Komisji Rewizyjnej: Tuszewicki Eugeniusz, Góralczuk Eugeniusz, 

Jakimiuk Anatol, Radziwił Agnieszka,  

7. Członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych: Lasecka Danuta , 

Roszkowski Tomasz,  Piotrowska Krystyna, Oliwniak Agnieszka 

8. Stanisław Derehajło, Wójt  Gminy 

9.   Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

10. Stanisław Charyton, Sekretarz Gminy 

11. Kolejkowicz Mirosław, prac. U.G. 

12. Szymczuk Piotr, prac. U.G. 

13. Malinowska Anetta, Z-ca Dyr. Zespołu Szkół w Boćkach 

14. Litewnicka Ewa, Dyrektor Szkoły Podstawowej Andryjanki 

15. Krzycki Marek, Główny Księgowy Zespół Szkół w Boćkach 

 

W wyniku porozumienia Przewodniczących Komisji odbyto wspólne posiedzenie w 

budynku Urzędu Gminy w godz. 10
00 

– 14
30 

pod przewodnictwem Pani Wiesławy Wietoszko, 

Przewodniczącej Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

Przewodnicząca stwierdziła, że w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie 

poszczególnych Komisji, a zatem  obrady są prawomocne. 

Następnie Przewodnicząca odczytała porządek dzisiejszego posiedzenia.  Członkowie komisji 

jednogłośnie wyrazili zgodę na następujący  porządek obrad: 

1. Omówienie projektów uchwał na Sesję Rady Gminy /w dniu 18.12.2012r/ 

1) wprowadzenia zmian do WPF na 2012 rok 

2) wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2012 rok 

3) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Boćki na lata 2013 - 2016 

wraz z    prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2013 - 2018 

4) uchwalenia budżetu gminy na 2013 rok 

5) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnym i 

oraz terminu i miejsca składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości na 

terenie gminy 

6) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości tej opłaty, 

7) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie gminy, 

8) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
2. Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych w budżecie gminy w 2012 roku 

3. Sprawy różne bieżące gminy 

4. Przygotowanie planu pracy Komisji na 2013 rok 
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ad pkt 1. 

Na wstępie głos zabrały Panie Ewa Litwenicka - dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Andryjankach i Pani Anetta Malinowska Z-ca Dyrektora Zespołu Szkół w Boćkach - Panie 

prosiły o zwiększenie środków pieniężnych, ponieważ w szkole w Andryjankach wystąpiło 

podwójne zatrudnienie na jednym ze stanowisk, gdyż nauczyciel wziął roczny płatny urlop 

zdrowotny a na jego miejsce trzeba było zatrudnić na zastępstwo drugiego nauczyciela. 

Natomiast w Boćkach potrzebne są pieniądze na wypłatę wzrostu dodatków, które wzrosły w 

związku z podwyżką wynagrodzeń, oraz na zastępstwa. 

Zespół Szkół w Boćkach napisał projekt na ogólną kwotę 128 tys zł na budowę  placu zabaw, 

w tym połowa środków pieniężnych będzie pochodziła z programu rządowego, a druga 

połowa 64 tys zł środki własne, czyli gminne. Projekt będzie realizowany w 2013 roku 

planowany termin ukończenia to koniec lipca 2013 roku.   

Pani Krystyna Piotrowska zapytała czy po oddaniu do użytku placu zabaw trzeba będzie 

zatrudniać osoby, podobnie jak na boisku Orlik? 

Pan Tomasz Roszkowski zapytał czy plac zabaw będzie ogrodzony? 

Pani Anetta Malinowska odpowiedziała, że sam plac nie będzie ogrodzony, tylko będzie 

umiejscowiony na placu szkolnym w ogrodzeniu. 

Pan Wójt zwrócił się z prośbą do radnych, żeby podjęli decyzję w sprawie budowy placu 

zabaw, realizujemy projekt, czy nie. Jeżeli tak to potrzebne są pieniądze. 

Radni w dyskusji wypowiadali się, że plac zabaw jest mały obszarowo, zawiera zaledwie 

kilka urządzeń do zabawy, a koszt jego budowy jest bardzo drogi. 

Pani Dyrektor powiedziała, że wszystkie urządzenia do zabawy muszą posiadać atesty i 

dlatego są drogie, do tego dochodzi przygotowanie placu i montaż urządzeń. 

Pan Rzepniewski Paweł, szukając wolnych środków i sposobu ograniczenia wydatków, 

proponował połączenie szkoły w Andryjankach  i w Boćkach i utworzenie jednej gminnej. 

Następnie Pani Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany jakie proponuje się wprowadzić w WPF 

i w budżecie na 2012 rok. 

Pan Sekretarz powiedział, że w tym roku na zgłaszane prośby mieszkańców o odłów 

bezpańskich psów, wydatkowaliśmy 20 tys zł jeszcze jest jedno nie zrealizowane zgłoszenie 

na odłów trzech sztuk.  

Do projektów uchwał w sprawie zmian w WPF i w budżecie gminy uwag radni nie wnieśli.  

Z projektem budżetu gminy na 2013 rok i projektem WPF radni są zapoznani, ponieważ 

otrzymali go na piśmie miesiąc wcześniej. Pan Wójt zapytał czy są pytania lub jest coś nie 

zrozumiałe i trzeba wyjaśnić. Radni pytań nie zgłosili. 

Następnie głos zabrała Pani Wojdakowska Magdalena i omówiła projekt ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach, a następnie kolejno omawiała projekty uchwał. Powiedziała, 

że ustawa nakłada obowiązki na gminę  i na mieszkańców. Mieszkańcy mają obowiązek 

wnosić do gminy opłaty, a gmina ma obowiązek odebrać nieczystości. Na dzisiejszym 

posiedzeniu trzeba będzie ustalić propozycje dotyczące projektów uchwał. Należy dokonać 

wyboru metody wnoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w zależności 

od; na przykład od powierzchni lokalu mieszkalnego, od ilości zużytej wody, od ilości osób 

zamieszkałych, od gospodarstwa domowego, czy też od liczby mieszkańców. 

Ustalić wysokość, termin, tryb i częstotliwość wnoszenia opłat, ustalić wzór deklaracji i 

regulamin utrzymania czystości i porządku na gminie. 

Następnie głos zabrał Sekretarz Gminy, odczytał projekt Regulaminu, który obowiązuje 

właścicieli nieruchomości, mieszkańców oraz wszystkie osoby przebywające czasowo na 

terenie gminy Boćki. Regulamin  zobowiązuje właścicieli nieruchomości do prowadzenia 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, do utrzymania porządku i czystości na posesjach, 

chodnikach, ulicach, drogach. Określa zasady i sposób pozbywania się odpadów 

komunalnych i nieczystości ciekłych z nieruchomości. Nakłada obowiązki na osoby 

utrzymujące zwierzęta domowe. Określa zasady utrzymywania zwierząt gospodarskich na 

terenach wyłączonych z produkcji rolnej. 
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Pan Wójt powiedział, że jak już Sekretarz informował ustawa nakłada obowiązek segregacji 

odpadów, każde gospodarstwo otrzyma odpowiednio według rodzajów oznaczony pojemnik i 

trzeba będzie odpady segregować i gromadzić w tych pojemnikach. Będzie możliwość 

składowania odpadów mieszanych ale po wyższej cenie, Wójt proponował żeby wybrać 

metodę opłaty od osób zamieszkałych w gospodarstwie, a jej wysokość ustalić 15 zł 

miesięcznie od osoby za odpady segregowane i  200 lub 300 procent więcej za odpady 

mieszane .  Do stawek wlicza się koszt wywozu  pojemników z odpadami i koszt uprzątnięcia 

dzikich wysypisk, których na terenie gminy mamy 46 szt. Stawki opłat można zmieniać co 

roku. W wyniku dyskusji radni proponowali miesięczną opłatę w wysokości 10 zł od osoby za 

śmieci segregowane i 20 zł lub 30 zł za śmieci nie segregowane 

Przewodniczący dokonał głosowania przedmiotowych propozycji: 

„za” opłatą 10 zł od osoby za śmieci segregowane oddano 11 głosów, „przeciw”-2 głosy, i 1 

głos „wstrzymujący”; 

„za” opłatą 30 zł od osoby za śmieci nie segregowane oddano 8 głosów, „przeciw”- 6 głosów; 

„za” opłatą 20 zł od osoby za śmieci nie segregowane oddano 6 głosów, „przeciw” – 7 głosów 

i 1 głos „wstrzymujący się”. 

Przewodniczący stwierdził, że wobec powyższego głosowania przyjęto projekt uchwały 

wnoszenia miesięcznych opłat za odpady komunalne od osób zamieszkałych w wysokości 10 

zł za selektywną zbiórkę i 30 zł za mieszane.  

Wybrano propozycję wzoru deklaracji z możliwością wyboru pojemników. Z opłat zwolnione 

będą osoby  które udokumentują zameldowanie na pobyt czasowy poza granicami gminy, 

osoby pracujące w miejscowościach oddalonych ponad 50 km od gminy Boćki, oraz młodzież 

pobierająca naukę w szkołach lub uczelniach oddalonych powyżej 50 km od gminy Boćki. 

Ad pkt 2. 

Głos zabrał Piotr Szymczuk, powiedział że w 2012 roku wykonano 3 drogi, przebudowano 

drogę gminną we wsi Dubno o długości 680 m, której ogólny koszt przebudowy wyniósł 221 

tys zł w tym 97 588 zł dotacji przyznanej na usuwanie skutków zdarzeń noszących znamiona 

klęsk żywiołowych w związku z intensywnymi opadami deszczu w 2009 roku. 

Przebudowano odcinek drogi gminnej Żołoćki – Wojtki o długości 798 m - ogólny koszt 

inwestycji wyniósł około 393 tys zł w tym 223 744 zł dotacji przyznanej na usuwanie 

skutków zdarzeń noszących znamiona klęsk żywiołowych w związku z intensywnymi 

opadami deszczu w 2009 roku. 

Przebudowano odcinek drogi gminnej Jakubowskie – Skalimowo, ulica we wsi Skalimowo o 

długości 900 m - ogólny koszt inwestycji wyniósł około 370 tys zł w tym 268 057 zł dotacji 

przyznanej na usuwanie skutków zdarzeń noszących znamiona klęsk żywiołowych w związku 

z intensywnymi opadami deszczu w 2009 roku. 

Pan Kolejkowicz Mirosław poinformował, że przeprowadzono modernizacje oczyszczalni w 

Boćkach, wykonano 2 przykanaliki w tym jeden do budynku po byłym Posterunku Policji 

przy ulicy Plac Armii Krajowej, a drugi przy ulicy Bielskiej place po byłym GS "SCh" które 

zostały podzielone na działki i sprzedane osobom prywatnym. Przebudowano ulice -położono 

asfalt na nowym osiedlu przy cmentarzu 250 tys zł, ulicę Załońską 65 tys zł, dokonano 

remontu świetlicy we wsi Olszewo 110 tys zł, obecnie trwa remont świetlicy we wsi Bodaczki 

Ad 3. 

Pani Teresa Derehajło kwestionowała umowę na budowę przydomowych oczyszczalni, brak 

terminu rozpoczęcia budowy, określono tylko termin wnoszenia opłat na jej budowę, 

mieszkańcy nie chcą płacić ze względu na brak rozpoczęcia realizacji inwestycji. 

Pan Wójt odpowiedział, że gmina swoje zadania już wykonała, zebrała chętnych do budowy 

zapisało się 324 osoby, złożyła wniosek, podpisała  umowę z Marszałkiem, otrzymała 

pieniądze i ogłasza przetarg. Teraz od kwietnia do września 2013 roku będą budowane 

zbiorniki u tych osób, które wniosą udział finansowy 2,5 - 3 tys zł. Koszt opróżniania 

zbiornika i wywóz nieczystości ponosi właściciel. 
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Pan Szymczuk Piotr poinformował, że na odśnieżanie gminnych dróg i ulic podpisano umowy 

z 5 osobami dlatego żeby do pracy wyjechało więcej pługów i szybciej odśnieżyły drogi tzn. 

w krótszym czasie. Koszt odśnieżania 150 zł brutto za godzinę. 

Pan Wójt powiedział, że chciałby przyspieszyć budowę dróg powodziowych i wszystkie inne 

pozostałe drogi. Przedsięwzięcie to planuje wykonać w przeciągu 2-ch lat w postaci obligacji 

skarbowej. Prosił radnych, żeby dokonali rozeznania w swoim terenie i zgłosili potrzeby, a 

Wójt zrobi podliczenie jaki to będzie koszt. 

W dyskusji proponowano drogi: Bodaczki-Bodaki-Olszewo-Truski; dokończyć Skalimowo-

Jakubowskie; Skalimowo - Torule; drogę żwirową w Boćkach za Stanisławą Hryniewicką; 

Sasiny-Śnieżki; powiatową Nurzec-Sasiny; w Boćkach część ulicy Zarzeckiej zagumienie 

obok posesji Państwa Terleckich; Szumki-Wiercień; Hawryłki-Starowieś; Krasna Wieś-

Knorydy; przedłużenie-dokończenie ulicy Grunwaldzkiej od Państwa Zbuckich do ulicy 

Brańskiej; przy byłej szkole Sielc - Zaminowo; od pomnika Wygonowo-Wandalin; Sielc-

Siedlece; Zołoćki-Wojtki; odcinek 300m żwirówki Boćki-Bystre; 

 

Ad.4 

Członkowie komisji opracowali plan pracy. W załączeniu do protokołu. 

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenie zakończono. 

Protokołował: 

Helena Kłosińska 

Przewodniczący Komisji 

Wietoszko Wiesława 

 


